

RESUM REUNIÓ TAULA BARRIS BAIXA DENSITAT I DISSEMINATS

2 de març de 2022 a les 18.00 h. Casal Cívic de Can Gonteres

Assistents:

Anna M^a Rodríguez Vargas . AV habitatges del MOPU

Miguel Coso. AV habitatges del MOPU

Raúl Jiménez . AV Can Palet de Vista Alegre

Isabel Prieto Paredes. AV Les Martines

Encarna Hervia. AV Les Martines

Xavier Carrobé Capella . AP Vista Alegre

Joanna Egea González. AV Can Gonteres

Jennifer Sánchez Hernández. AV El Molinot

Jose Luis Charles Gracia. AV Font de l'Espardenyera

Mónica Redolat. AV Font de l'Espardenyera

Eloi Carbonell. Can Carbonell

Mercè Martí Arolas. APV de Les Fonts

Francisco Contreras. APV Les Fonts

Excusats:

Cristina Fernández Gibert . AP Bon Aire Residencial

Angel Moreno López. AV Torres Can Parellada

Sergi Parra Vega. Can Carbonell

Rafael Carreras Gullén. Els Pinetons

M^a José González Osuna. AV Can Parellada per la Unitat del Nostre Barri

Gabriel Zafra Calero. Nova Associació de Veïns de Can Parellada

Representants de l'Equip de Govern:

Noel Duque Alarcón, Regidor/a d'Estructura Territorial, Districtes i Equipaments que n'exercirà la Presidència, i regidor del Districte 6.

Núria Marín Garcia, Regidora Districte 2.

Jennifer Ramírez Porras, Regidora Districte 4.

Xavier Fernández Rivero, regidor Districte 5 (excusa la seva absència)

Miguel Ángel Moreno Félix, regidor Districte 7.

Josefina Merino, Presidenta Consell Municipal Districte 7

Representants tècnics municipals:

Roser Ortega Aldea, Coordinadora Districte 2.

M.^a Ángeles Bejarano Trujillo, Coordinadora Districte 4.

Isabel Fernández Lázaro, Coordinadora Districte 5.

Eva Gou Quintana, Coordinadora Districte 6.

Antònia Fernández Pérez, Coordinadora Districte 7.

Miquel Pérez Almudaina, Director de l'àrea d'Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Cristina Escudé Blasi, Directora de l'àrea d'Urbanisme i sostenibilitat

Marta Gómez Enrich, Directora de serveis d'urbanisme

Albert Moncada, Cap del Servei de Salut

Cristina Álvarez Guerrero, Cap del Servei de Coordinació de Districtes

Eva Magaña González, directora del Programa de Territori, Districtes i Atenció Ciutadana

Ordre del dia:

- 1.- Aprovació de l'acta anterior.
- 2.- Ciutat Cardioprottegida.
- 3.- Relació de l'Ajuntament amb les companyies de serveis.
- 4.- Grups de treball i funcionament.
- 5.- Activitats de Dinamització.
- 6.- Seguiment dels temes en curs.
- 7.- Precs i preguntes.

Desenvolupament de la sessió:

1.- Aprovació de l'acta anterior.

El president de la Taula dóna la benvinguda als participants i passa al primer punt de l'ordre del dia on s'aprova l'acta de la sessió anterior del 17 de novembre del 2021.

La presidència cedeix la paraula al Sr. José Luís Charles, president de l'AVV Font de l'Espardenyera, que presenta a la Sra. Mònica Radolat que serà la propera presidenta de l'entitat.

La presidència cedeix l'ús de la paraula al Sr. Moncada que presenta el projecte Terrassa ciutat cardioprotegida. Informa que arran del Decret d'autoprotecció de la Generalitat, determinats tipus d'equipaments de concurrència pública estan obligats a complir una sèrie de requisits vinculats a aquesta autoprotecció, en aquest espai s'han de tenir desfibril·ladors automàtics. A l'hora de fer el desplegament s'ha decidit fer com a totes les grans ciutats i optar per un model híbrid que consisteix en posar aquests desfibril·ladors en certs equipaments amb unes determinades aflluències de gent o tipologia de persones vulnerables, i per altra banda dotar els cotxes patrulla de la policia municipal d'aquests aparells. En paral·lel s'ha fet tot un projecte de formació al personal dels equipaments municipals i des de fa dos anys funciona un projecte per fer formació poblacional no reglada i aquesta és la idea que es vol potenciar. S'han programat una sèrie de sessions a cadascun dels districtes de la ciutat, però també atenent aquesta situació més pròpia dels nuclis disseminats.

El Sr. Raül Jiménez informa que al seu barri ja hi ha 25 persones interessades.

Es passa al segon punt de l'ordre del dia, Relació de l'Ajuntament amb les companyies de serveis. La Sra. Cristina Escudé explica que hi ha taules tècniques de treball amb les companyies elèctriques on expliquem les nostres prioritats, i ells la seva planificació referent sobretot al cablejat aeri, i mica en mica anem aconseguint coses, però que la força legal que té l'Ajuntament en aquest cas es escassa. S'intenta, dintre del criteri tècnic que hem de seguir, recollir les inquietuds i necessitats dels diferents barris. En referència als talls de llum que en alguns moments han estat recurrents en el temps i sobretot en els barris més allunyats, les companyies de serveis han fet poca inversió en els últims anys i això s'ha traduït en unes instal·lacions obsoletes i necessitades de manteniment. L'empresa posa l'excusa de que hi ha sobrecàrregues derivades d'altres motius i no parlen de motius propis. També tenim una interlocució política i ens hem reunit amb responsables d'Endesa a Catalunya i a Espanya i hi ha molta opacitat. L'Ajuntament no té potestat per reclamar informació de la inversió que la companyia fa anualment a la nostra ciutat. Aquesta informació es dona a la Generalitat que és qui te la competència i l'Ajuntament intenta que la Generalitat ens faciliti aquesta informació. Es va demanar a la Generalitat quants expedients sancionadors s'han obert per aquest talls de llum i encara no hem tingut resposta. Per a tota Catalunya hi ha dos inspectors que aixequen acta d'aquestes situacions que són les que després provoquen les obertures d'aquests expedients. Els inspectors van on la pròpia companyia els indica que s'està produint un problema. La companyia no te l'obligació de treure pals, si que en noves instal·lacions tenen l'obligació de fer-la soterrada. En el cas de pals en mal estat si que tenen la obligació de fer la reparació però s'ha d'anar cas a cas per fer el requeriment. Pel que fa a les incidències urgents, la Sra. Escudé facilita una sèrie de telèfons de contacte actualitzats tant amb la companyia com amb l'Ajuntament per fer la gestió. L'any 2021 s'han obert, des d'Urbanisme dintre de les competències que tenim, més de 100 expedients.

El Sr. Francisco Contreras comenta que al carrer Turonet i en general al barri obren rasses, estan fent obres constantment i la maquinària no respecta les voreres, no senyalitza correctament, no s'informa al veïnat. La policia intervé, però no es fa seguiment de les condicions d'aquella obra en tota la seva durada.

El Sr. Raül Jiménez comenta que el veïnat que s'ha construït una casa ha hagut de fer una provisió de fons de 4.000€ per soterrar els cables aeris que passaven pel perímetre de les seves cases, ja que ho demanava la companyia elèctrica, i demana una actuació per part de l'Ajuntament.

Respon la Sra. Escudé que les companyies no tenen obligació legal i per tant no ens ajuda gens la normativa, i si el despenjar els cables i soterrar ve motivat per una nova construcció, li correspon el particular fer-se càrrec d'aquest cost.

Pregunta el Sr. Raül Jiménez que si hi ha una ventada i cauen els cables que s'emportin els pins que no són propietat privada, aquest cables es tornaran a instal·lar aeris i ningú obliga a que ja que estan caiguts, soterrar-los.

Respon la Sra. Escudé i diu que és un tema complex i diu que noves instal·lacions han d'anar soterrades i el problema ve donat per decidir que es nova instal·lació o reposició.

El Sr. Raül Jiménez pregunta si la fibra òptica està considerada com a nova instal·lació, sent noves tecnologies per què no les han soterrat i si té els mateixos supòsits que el cablejat elèctric.

Respon la Sra. Escudé que la ordenança municipal prohibeix explícitament els pals aeris en noves instal·lacions.

Pren de nou la paraula el Sr. Jiménez i comenta que al seu barri i ha un carrer que fa cent metres on 4 o 5 cases no tenen fibra òptica. Explica que la companyia diu que l'Ajuntament no deixa posar pals.

Pren la paraula la Sra Isabel Prieto i diu que a Les Martines han aconseguit que arribi la fibra però demana si es pot requerir a les companyies que retirin els cables antics.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que s'establirà aquesta forma de comunicar incidències; Primer trucar a la policia i després fer arribar el tema al servei per poder prioritzar i abordar i fer pressió a les companyies.

Al següent punt de l'ordre del dia el Sr. Noel Duque recorda que es van crear cinc grups de treball: seguretat i protecció civil, activitats de dinamització, medi ambient i residus, mobilitat i espais de participació i organització i recorda com funcionarien aquests grups de treball.

En principi ens van marcar finals de gener per muntar els grups, però ha costat una mica. Ja es veuen el temes que es volen prioritzar i d'altres minoritaris però que també es treballaran. Ja s'ha fet recollida de les entitats que volen participar a cada grup. Si algú es vol afegir o fer algun canvi és el moment i si no donem per formats els grups i comencem a treballar. Els grups de seguretat i protecció civil i mobilitat són els que han generat més interès. Properament es convocarà la primera reunió dels grups de treball.

Pren la paraula el Sr. Raül Jiménez i diu que el Sr. Toni Jurado no formarà part dels grups de treball on es va apuntar.

El Sr. Noel Duque informa que es torna a disposar d'un pressupost de 9.734,76 € per a la dinamització i proposa que el Fora Trastos esdevingui l'activitat insígnia o característica d'aquesta Taula o en tot cas buscar una activitat que tingui sentit i identifiqui la Taula.

Pren la paraula la Sra. Jennifer Ramírez i proposa organitzar un geocaaching pels disseminats de la ciutat.

Pel que fa al seguiment dels temes a treballar pel servei, el Sr. Noel Duque informa que en data 8 de febrer es va fer la reunió de la Taula de l'Anella Verda i que es va convidar a les entitats de

baixa densitat a participar tal i com es va comprometre a fer el servei de Medi Ambient al mes de gener.

En referència a crear una comissió para treballar els requeriment a les companyies pel tema del cablejat, ja s'ha parlat en el punt tres de l'ordre del dia de la reunió d'avui.

Un altre tema és que es va demanar saber la inversió de l'IBI als barris disseminats. El Sr. Noel Duque comenta que la resposta que els hi ha donat pot ser del tot insuficient ja què segons els han informat, el pressupost municipal no s'elabora tenint en compte aquesta distribució territorial i per tant no és possible saber quina part arriba a aquests barris.

Sobre el projecte de recollida porta a porta, hi ha un treball encarregat a una consultora per analitzar la situació actual i el document de resultats encara està en fase de revisió.

Es va proposar organitzar amb protecció civil jornades de coneixement del territori de disseminats als serveis d'emergències ja que en més d'una ocasió aquest serveis s'han perdut per arribar a certes zones. Cal recordar que els disseminats no estan urbanitzats al 100%. Respecte a aquest punt, la Policia Municipal és el servei encarregat de fer aquestes sessions als serveis d'emergència. Igualment des de Protecció Civil es revisarà si hi ha alguna possible acció en aquestes zones.

Una altra proposta va ser contactar amb el col·legi de veterinaris per intentar fer un conveni de visites als barris de baixa densitat. El Sr. Noel Duque informa que des de el Servei de Benestar Animal tenen pendent una reunió amb el col·lectiu de veterinaris per acabar de donar format a aquesta proposta que preveu fer possibles fer visites als barris de baixa densitat. Cada particular es farà càrrec del cost del servei necessari. Es farà una campanya de cens i de posada de xips.

Per part dels pisos del MOPU es va demanar posar nom al carrer i es farà a través de la Comissió del Nomenclàtor.

L' associació del Molinot va comentar el tema de la il·luminació al carrer i s'ha fet arribar aquesta petició al servei corresponent per a que tinguessin en compte una compra de fanals solars.

Es planteja el tema de les les càmeres de seguretat.

La Sra. Eva Magaña explica que s'ha creat òrgan de seguiment de tot el projecte que es reunirà el proper dia 7 o dia 8 i aprofitarem per a què ens actualitzin la informació. Al grup de treball de seguretat i protecció civil es podria donar tota la informació.

Pren la paraula el Sr. Xavier Carrobé i pregunta com està el tema del taxi a demanda.

Respon el Sr. Noel Duque i diu que és un tema que es portarà al grup de treball de mobilitat. Segons el que s'ha parlat amb la regidora Lluïsa Melgares hi ha un principi d'acord de costos amb el taxis. Es farà una prova pilot a Les Martines.

Pren la paraula el Sr. Coso i pregunta si el projecte del carril bici va lligat als districtes i al barris de disseminats o és un tema exclusiu del Consell Comarcal.

El Sr. Noel Duque diu que es convidarà al servei de Mobilitat per donar informació al respecte.

Pren la paraula el Sr. Francisco Contreras i comenta la dificultat per anar des de el cementiri fins a l'Hospital de Terrassa sense utilitzar el vehicle privat. Per altra banda, comenta la problemàtica que tenen amb les bateries de contenidors, amb la freqüència de recollida i amb les multes que posen a les persones grans que no podem accedir als contenidors.

Respon el Sr. Noel Duque i diu que es farà un carril bici des de Vilardell fins a l'hospital. Pel que fa a les multes a persones grans, demana que li facin arribar per estudiar el tema.

Pren la paraula el Sr. Raúl Jiménez i diu que després de tres anys de la Taula de residus, no ha servit per a res. El Comitè de Residus porta treballant tres mesos i ja disposem de camió de recollida de poda, neteja de contenidors amb aigua a pressió.

Acords:

- Convocar la propera Taula en un termini de màxim 3 mesos.

2 de març de 2022